
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a otevřenou 

 

Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a otevřenou ze 

dne 2. 9. 2015 

Přítomni: 

Předsedkyně: Ľubica Vaníková 

Členové: Petr Kalous, Tomáš Prousek, Mgr. Jaroslav Mach, Ing. Marie Málková, Mgr. Viktor Dudr, Mgr. 

Erik Čipera, Ing. Patrik Nacher, PaedDr. Hana Mrňková, Pavel Karas, Mgr. Petra Rafajová 

Omluveni: 

PhDr. Lukáš Kaucký, Ing. Jiří Pařízek, Ing. Tomáš Kaas, Ing. David Dohnal 

Hosté: 

Ing. Jan Urban - DPP, Ing. Lenka Zach – TSK, Ing. Milan Závada – TSK, Ing. Michal Švadlenka – TSK, Ing. 

František Brašna – SONS, Jitka Bausteinová – STP ČR, Ing. Dagmar Lanzová – NRZP ČR, Miroslava 

Staňková – ROPID, Yveta Matfiaková – ROPID, Michaela Sobková – ROPID 

 

Jednání svolala předsedkyně komise na středu 2. září 2015 ve 13:00hodin do zasedací místnosti 201, 

v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla rozeslána e-mailem 

pozvánka a program jednání: 

1) I. P. Pavlova – návrh na investiční akci TSK, úpravy ústí ulice Jugoslávské 
2) Zpráva o čerpání prostředků z rozpočtu PBB, případné převody, TSK a DPP 
3) Terminál Hostivař – podrobnosti k projektu 
4) Grant v oblasti odstraňování bariér – představení návrhu 
5) Doprava na zavolání – aktuální informace k výběrovému řízení 
6) Koncepce – zpráva o plnění úkolů 
7) Kontrola úkolů 
8) Různé 

 

Podklady k jednotlivým bodům byly zaslány tajemníkem komise před jednáním.                                                                                   

Předsedkyně uvítala členy komise dále nové budoucí členy paní Bausteinovou a paní Lanzovou a také 

pana Brašnu, který nahradí pana Dudra. Noví členové se v krátkosti představili. 

Následně konstatovala, že komise je vzhledem k počtu přítomných usnášeníschopná. Následně 

nechala předsedkyně odhlasovat zápis z minulého zasedání komise (Hlasování, pro: 10, proti: 0, zdržel 

se: 0). Následně byl odhlasován program jednání s malou změnou a to bod 5 projednat později až 

dorazí pan Nacher (Hlasování, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0). 

 



Ad 1)  I. P. Pavlova – návrh na investiční akci TSK, úpravy ústí ulice Jugoslávské 

Pan Mach představil požadavek Institutu plánování a rozvoje hl. m. Prahy (dále IPR) na následné 

úpravy v prostoru křižovatky I. P. Pavlova, který IPR zpracoval již v roce 2013. Pan Kalous uvedl, že se 

s návrhem blíže seznámí. Pan Kalous uvedl, že bude požadovat přidělení finančních prostředků na 

studii projektové dokumentace o proveditelnosti, dle požadavků IPR.  

Návrh usnesení: Podpořit zadání studie proveditelnosti z rozpočtu PBB na rok 2015.                                                                  

Hlasování, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0.                                                                                                      

Usnesení bylo schváleno.  

 

Ad 2) Zpráva o čerpání prostředků z rozpočtu PBB, případné převody, TSK a DPP                 

Paní Zach z TSK uvedla, že z letošní přidělené částky 42,8 mil. Kč vyčerpají asi 30 mil. Kč. V letošním 

roce dojde zřejmě ještě k realizaci úpravy TRAM zast. Perunova, BUS zast. Platónova, dále ve 

spolupráci s DPP ke třem úpravám na Vršovické a také k přechodu pro chodce v ulici Ruská. Pan Urban 

zástupce DPP uvedl k úpravě TRAM ve smyčce na Výstavišti Holešovice, kde je předpoklad úpravy 

v letošním roce v součinnosti s úpravou teplovodu. TRAM zast. Hloubětín by měla být letos upravena 

a na úpravě přechodů pro chodce v terminálu Kačerov by mělo také dojít letos (pan Urban zašle 

podklady). K projektu výstavby přechodů pro chodce v terminálu Smíchovského nádraží uvedl pan 

Urban, že z bezpečnostních hledisek DPP nepřistoupí k této úpravě a raději by prostředky převedl na 

projekt úprav pro slabozraké a nevidomé v metru, především pak na drážky ve stanici metra Nádraží 

Veleslavín. Pan Mach uvedl, že se na něj obrátil pan Frantík z odboru lesy a parky, že mají připraveny 

projekty na úpravy cest cca za 13 mil. Kč a že by komise navrhla nějaké cesty vhodné k úpravě. Paní 

Málková uvedla, že zašle návrhy. Paní Lanzová uvedla, že je v přípravě zpřístupnění Ďáblické 

hvězdárny.  

Návrh usnesení: Podpořit převod finančních prostředků v rámci DPP z akce Smíchovské nádraží na 

úpravy pro slabozraké a nevidomé v metru.                                                                                              

Hlasování, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0.                                                                                                      

Usnesení bylo schváleno.  

 

Ad 3) Terminál Hostivař – podrobnosti k projektu 

Pan Kalous podrobněji představil úpravy v projektu zpřístupnění terminálu tramvajové smyčky 

v Hostivaři dle zaslaných podkladů.  

 

Ad 4) Grant v oblasti odstraňování bariér – představení návrhu 

Pan Uhlík představil obsahovou část grantu. Pan Mach uvedl čtyři základní oblasti úprav přístupnosti 

včetně bližšího využití. Podrobnější rozdělení je uvedeno v tabulce, která je součástí návrhu grantu. 

Dále pan Mach uvedl nutnost zřízení hodnotící komise k podaným žádostem o granty. Paní Lanzová 

upozornila na možná rizika s proplácením projektové dokumentace.  



Návrh usnesení: Podpořit návrh grantů na rok 2016.                                                                         

Hlasování, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0.                                                                                                      

Usnesení bylo schváleno.  

 

Ad 5) Koncepce – zpráva o plnění úkolů 

Paní předsedkyně uvedla, že tento bod byl již projednán a nyní byly zapracovány i připomínky od členů 

komise. Dále paní předsedkyně uvedla, že dokument je živý a bude průběžně doplňován a po 

odsouhlasení v komisi následně předkládán Radě HMP a Výboru pro dopravu a evropské fondy ZHMP. 

Návrh usnesení: Odsouhlasení zprávy o plnění úkolů z koncepce.                                                                         

Hlasování, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 1.                                                                                                      

Usnesení bylo schváleno.  

 

Ad 6) Úkoly 

Pan Uhlík přednesl, že většina úkolů se řeší průběžně. 

4/13 I. P. Pavlova, signalizační zařízení je v provozu, posun zastávky průběžně s RTT 2017 

15/14 cesta Kunratický les, v blízkosti se nachází Památný strom, čeká na realizaci 

17/14 Nádraží Holešovice, na jednání s TSK a DPP padlo konečné řešení, čeká na realizaci  

18/14 systémové řešení připomínek k dokumentacím. NIPI, POV, SONS je potřeba dalším jednání, aby 

byla nalezena shoda 

1/15 okolí křižovatky Újezd, čeká se na spuštění tunelu Blanka  

2/15 mapování přístupnosti, informatika MHMP a POV odzkoušela data, čeká na realizaci 

3/15 mezera v metru, navržen rektifikační hřeben, bude vybrána pilotní stanice a čeká se na 

zkušební provoz ještě v letošním roce 

4/15 zastávky BUS, nutnost zmapování a popsání aktuálního stavu, čeká na realizaci 

5/15 povrch Modrá škola, SONS žádá řešení celého prostoru jako celku, musí dořešit odbor OSI 

spolu s architektem 

6/15 grantové schéma, odsouhlaseno komisí 

7/15 přístupová cesta od metra Vyšehrad k Jedličkovu ústavu a školám, zadána projektová 

dokumentace 

 

Ad 7) Různé 

Pan Dudr uvedl k mapování přístupnosti aktuální problematiku, a to přístupnost některých úřadů 

práce pro osoby slabozraké a nevidomé. Paní Málková uvedla problematiku budování WC v nově 



zpřístupňovaných stanicích metra. Paní Bausteinová nadnesla otázku osazování bezbariérových WC 

Euroklíči, jak v objektech ve vlastnictví města případně městských částí tak i v soukromých objektech 

(nákupní centra). Pan Mach požádal o dostatečné značení přestupních vazeb ve stanici I. P. Pavlova 

vzhledem ke zprovoznění výtahu. 

 

Ad 8) Doprava na zavolání – aktuální informace k výběrovému řízení 

Přišel pan Nacher a přešlo se k projednání bodu 5. Paní Staňková, náměstkyně ředitele pro ekonomiku 

ROPID, uvedla problematiku dopravy na zavolání. Především to, že projekt dopravy na zavolání 

funguje v nezměněné podobě již 8 let a bylo by dobré tuto službu přesoutěžit i vzhledem k poznatkům 

z provozování této služby. Paní Staňková uvedla, že již proběhlo jednání v užším kruhu, kde byly 

vzneseny připomínky a ty byly následně zapracovány do podkladů. Byly by vypsány dvě varianty, jedna 

varianta je sám řidič a druhá varianta je řidič a asistent dopravy, kde asistent je myšlen víceméně jako 

dozor během přepravy a případná pomoc s nástupem a výstupem. Paní Lanzová upozornila na možné 

problémy s dopravou elektrických skútrů a tříkolek. Proběhla debata a výměna názorů jednotlivých 

členů vzhledem k využívání služby dopravy na zavolání z praxe a jak řešit případné individuální 

problémové situace, byla diskutována problematika pokuty za nevyužitou objednanou jízdu. Dále byla 

diskutována problematika počtu nasazovaných vozidel. Paní Rafajová poukázala na to, že by mohly být 

řešeny subdodávky v rámci zákona. K tomu paní Staňková uvedla nutnost konzultace s právníkem. 

Také byla diskutována čekací doba. Paní Staňková zapracuje připomínky vzešlé z diskuze a během tří 

týdnů paní předsedkyně svolá další jednání v užším kruhu, ze kterého podá informaci na dalším 

jednání komise. 

 

Předsedkyně všem poděkovala za spolupráci a v 15:40h ukončila jednání komise s tím, že další termín 

jednání je 7. 10. 2015. Členové budou předem informováni tajemníkem komise. 

 

Vaše návrhy na body programu na další jednání komise i další podněty prosím zasílejte na adresu: 

tomas.uhlik@praha.eu nebo lubica.vanikova@praha.eu. 

 

…………………………...                                                                                                                                            

Ľubica Vaníková 

předsedkyně Komise pro Prahu bezbariérovou a otevřenou 

Zpracoval a za správnost odpovídá Tomáš Uhlík tajemník komise. 

mailto:tomas.uhlik@praha.eu
mailto:lubica.vanikova@praha.eu

